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Besparingstips Eandis  -  Afsluiten tv-decoder en modem

In het Eandismagazine van februari 2016 staat het artikel ‘halveer je stroomverbruik’ 
met tips voor een lagere stroomrekening. Daarin staat dat een tv-decoder en modem 
306 kWh stroom (of 76 euro) per jaar kost. Eandis geeft de raad om de decoder 
"dagelijks volledig uit te schakelen". 

Dit verraste me enigszins. In de praktijk is het namelijk moeilijk haalbaar de decoder 
alleen aan te leggen als men tv wil kijken. Na een tijdje begon de tv namelijk slecht te 
spelen (ondertitels volgden niet meer, lange opstarttijd enzovoort). Na contactname met 
beheerder Proximus vertelde men dat er te allen tijde software-updates worden 
doorgestuurd naar de decoder en modem. Als men alles uitschakelt, mist men deze 
updates. Proximus raadde aan om de decoder niet uit te schakelen. 

Proximus heeft er overigens alle belang bij dat de modem constant aan staat: dit is 
namelijk een antenne voor PROXIMUS_FON : een netwerk waar mensen uit de buurt ook 
tegen betaling op kunnen surfen. Die modem stuurt het signaal uit en hier verdient 
Proximus dus geld aan. Op zich niet zo erg, maar dan begrijpt men wel waarom die 
modem en decoder dag en nacht moeten aanstaan van Proximus. Maar de verbruikte 
energie wordt wel op factuur van de klant aangerekend.

1. Op welke manier kan men de besparingstips van Eandis vereenzelvigen met de visie 
van de beheerder van de tv-decoder/modem?

2. Is er overleg geweest/gepland met de beheerders van internet/tv inzake de 
energieverslindende apparatuur? 

Zo ja, wat zijn de vaststellingen uit dit gesprek? Zal/kan de software op een andere 
manier opgenomen worden door de decoder en modem? Zo ja op welke manier? 

3. Proximus en andere aanbieders van internet/tv verdienen op deze manier geld aan 
het feit dat klanten hun modem 24/24u en 7/7 aanstaat. Dit verbruik wordt verhaald 
op de klant. 

Wat is de beleidsvisie van de minister hierover en welke maatregelen kan/zal zij 
nemen om dit aan te pakken zodat het energieverbruik gematigd kan worden? 
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1. Eandis geeft het advies om de decoder volledig uit te schakelen of het advies te 
volgen van de televisieprovider. Het advies dat Eandis gegeven heeft betreffende het 
volledig uitschakelen van de decoder, is vanuit energiebesparingsstandpunt wellicht 
te verantwoorden. Vanuit het aanbieden van voldoende service en kwaliteit is dit 
minder te verantwoorden. De grote providers (Telenet en Belgacom) hebben op hun 
toestellen echter voorzien dat die een groot deel van de dag in ‘de zeer 
energiezuinige slaaptoestand’ kunnen gezet worden met een zeer laag 
sluimerverbruik (pakweg 1W per uur) en dit in tegenstelling tot de standaard 
standby-instellingen die ongeveer 12 à 14W per uur verbruiken. De besparing loopt 
volgens de berekeningen van het VEA per gezin op tot 125 kWh of 25 euro per jaar. 
Indien een toestel in de zeer energiezuinige slaaptoestand staat, kunnen updates 
doorgestuurd worden. In 2014 berekende het VEA de energiewinst indien alle burgers 
hun toestellen vanuit de standaard stand-by mode in de zeer energiezuinige 
slaaptoestand zetten (jaarlijkse energiebesparing: 42,5 miljoen euro). Deze 
aanbevelingen worden ook op www.energiesparen.be/tips meegegeven. Ook de 
procedure hoe klanten hun decoder kunnen instellen om minder energie te 
verbruiken, wordt er meegegeven. 

2. Vanuit mijn kabinet zijn er gesprekken geweest met de twee grootste leveranciers 
van dergelijke decoders, Proximus en Telenet. Zij hebben hun plannen voorgelegd om 
stelselmatig in te zetten op energie-efficiëntie verduidelijkt. Bereidheid om alle 
decoders automatisch in de energiespaarstand te zetten, was er bij beide providers 
niet.

3. In eerste instantie zetten mijn diensten vooral in op communicatie om de burger te 
informeren over het energieverbruik van dergelijke toestellen en over de 
mogelijkheden om het verbruik te beperken. Het BIPT en de FOD Leefmilieu zijn 
bevoegd om deze sector te reguleren. 

http://www.energiesparen.be

